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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Teknik- och servicenämndens arbetsutskott 
2024-02-08 

Tid:   kl. 13:30 – 17:50, Paus 14:50 – 15:00, 16:05 – 16:10 

Plats: 
 

 Vävsalen 

Beslutande:  (S) Bo Petersson 
 (S) Tuula Vähäniemi 
 (C) Kent Persson 
 (SD) Bo Kindström 
 (M) Pär-Erik Johansson, § 10-24, kl 13:30 – 16:25 
 (M) Filip Ivetic, tjänstgör för Pär-Erik Johansson (M), § 25 
   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(C) Jessica Carlund 
(SD) Thomas Gunnarsson 
(M) Filip Ivetic, § 10-24 
  
 Tjänstepersoner 
 Marja-Leena Uitto Adolfsson Förvaltningschef § 10-25 
 Erik Glansin Verksamhetschef 

lokalförsörjning 
§ 10-25 

 Patrik Forsberg Tjf verksamhets-
chef teknik 

§ 10-25 

 Hani Alsayah Projektledare § 12 
 Ola Andersson Trafikingenjör § 13-15 
 Amanda Öberg Utredare § 15-16 
 Maria Granieri Enhetschef utred-

ning/marknad 
§ 17, 23, 25 

 Rakel Martinsson Avfallsingenjör § 18-19 
 Jonas Magnusson Upphandlare § 19-20 
 Anders Rehbinder  Enhetschef 

gata/park 
§ 20, 25 

 Annika Lennhager Lokalstrateg § 21-22 
 Sofia Sörqvist Enhetschef rörnät § 23, 25 
 Peter Häggquist Ekonom § 17-25 
 Catarina Modin Nämndsekreterare § 10-25 
    

Utses att justera: Bo Kindström (SD) 

Justeringens plats och tid: Teknik- och serviceförvaltningen, 2024-02-15, kl 13:00 
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Underskrifter: 

Sekreterare  § 10-25 

Catarina Modin 

Ordförande 

Bo Petersson (S) 

Justerande 

Bo Kindström (SD) 
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Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 
Teknik- och servicenämndens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 
2024-02-08, § 10-25 

Datum för anslags 
uppsättande  2024-02-15 Datum för anslags 

nedtagande 2024-03-08 

Förvaringsplats för protokollet 
Teknik- och serviceförvaltningen 

Underskrift 

 ______________________  
Catarina Modin 
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Innehållsförteckning   

Anmälan och prövning av jäv § 10 

Förändring av ärendelistan § 11 

Godkännande av förstudie, Loftsgårdens förskola § 12 

Lokal trafikföreskrift för ändring av tättbebyggt område för 
Hanatorp, Krok, Övre Krok 

§ 13 

Lokala trafikföreskrifter vid genomförande av "Rätt fart i sta-
den" i Örby 

§ 14 

Enkel fråga om nedstängning av plankorsningar § 15 

Planeringsstrategi för mandatperioden 2022-2026 - remiss § 16 

VA-taxa 2025 § 17 

Renhållningstaxa 2025 § 18 

Godkännande av upphandling insamling av mat- och restav-
fall, returpapper och förpackningar 

§ 19 

Godkännande av upphandling traktor § 20 

Projekt nr 12264 -Nytt resecentrum i Kinna - Slutredovis-
ning 

§ 21 

Projekt nr 12256 - Om- och tillbyggnad Kaskad - Slutredovi-
sing 

§ 22 

Årsrapport 2023, VA-verksamheten § 23 

Årsrapport 2023, avfallsverksamheten § 24 

Årsrapport 2023 med budgetunderlag 2025-2028 § 25 

________ 
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§ 10/2024 

Anmälan och prövning av jäv 

Dagens sammanträde 
Det föreligger ingen anmälan om jäv. 

________ 
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§ 11/2024     

Förändring av ärendelistan 

Arbetsutskottets beslut 
Följande ärenden tillförs ärendelistan: 

- Godkännande av upphandling insamling av mat- och restavfall, returpapper 
och förpackningar 

- Godkännande av upphandling traktor 
- Enkel fråga om nedstängning av plankorsningar 

 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att följande ärenden tillförs ärendelistan: 

- Godkännande av upphandling insamling av mat- och restavfall, returpapper 
och förpackningar 

- Godkännande av upphandling traktor 
- Enkel fråga om nedstängning av plankorsningar 

Förslaget antas. 

________ 
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§ 12/2024   Dnr: TSN 2024-35 

Godkännande av förstudie, Loftsgårdens förskola 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Teknik- och servicenämnden godkänner förstudien gällande Loftsgårdens förskola 
och skickar den till kommunstyrelsen för vidare handläggning och till barn- och ut-
bildningsnämnden för information. 

 

Ärendet 
Enligt Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2018-01-11, be-
höver antalet förskoleplatser i Horred utökas samt en bedömning av nuvarande för-
skolors ändamålsenlighet göras. 

Barn- och utbildningsnämnden har 2018-02-08 i §11/2018 beslutat om att begära 
av kommunstyrelsen att de beställer en förstudie från Teknik- och Servicenämnden 
angående förskolorna i Horred. 

Kommunstyrelsen har 2018-09-05 i §116/2018 beslutat om beställning av förstudie 
angående förskolesituationen i områdena Örby, Kinna, Sätila, Horred, Fritsla och 
Hyssna. 

Teknik- och serviceförvaltningen har upprättat en förstudierapport som innehåller 
olika analyser, kalkyler och lösningsförslag. Se bilaga ”Förstudierapport” daterad 
2024-01-15. I rapporten har det undersökts tre olika lösningsalternativ A, B och C.  

Teknik- och serviceförvaltningen bedömer att alternativ A är det lämpligaste åt-
gärdsförslaget utifrån hållbarhetsperspektivet och att alternativ B inte är i enlighet 
med gällande politiska beslut. Alternativ C har en hög ekonomisk risk kopplad till 
osäkerhet i budgetbedömningen, vilket är en konsekvens av de bristfälliga kon-
struktionerna som det befintliga huset har enligt förstudierapporten.  

Ärendets behandling 
Förstudierapport, daterad 15 januari 2024. 

Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 24 januari 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Teknik- och servicenämnden godkänner förstudien gällande Loftsgårdens förskola 
och skickar den till kommunstyrelsen för vidare handläggning och till barn- och ut-
bildningsnämnden för information. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet och informerar även om att 
rivningskostnader inte ingår i det kalkylerade beloppet för alternativ A. 
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Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att teknik- och servicenämnden godkänner förstudien gällande 
Loftsgårdens förskola och skickar den till kommunstyrelsen för vidare handläggning 
och till barn- och utbildningsnämnden för information. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas slutligt till 

Kommunstyrelsen  

Barn och- utbildningsnämnden  

________ 

 

 

 

  



Sida 9(30) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Teknik- och servicenämndens arbetsutskott 
2024-02-08   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 13/2024   Dnr: TSN 2024-64 

Lokal trafikföreskrift för ändring av tättbebyggt område för 
Hanatorp, Krok, Övre Krok 

Arbetsutskottets beslut 
Marks kommun föreskriver med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 3 och 3 § första 
stycket trafikförordningen (1998:1276) följande. De delar av Hanatorp/Krok/Övre 
Krok som anges i kartan i föreskrift INF 2023:35 ska vara tättbebyggt område. 

Dessa föreskrifter träder i kraft den 1 mars, då Marks kommuns lokala trafikföre-
skrifter (1463 2010:0272) om tättbebyggt område i Örby ska upphöra att gälla. 

 

Ärendet 
För att kunna reglera hastighetsbegränsning på Morkullavägen utvidgas det tättbe-
byggda området. Små justeringar har även gjorts för att öka tydlighet på några 
ställen. 

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 25 januari 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Marks kommun föreskriver med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 3 och 3 § första 
stycket trafikförordningen (1998:1276) följande. De delar av Hanatorp/Krok/Övre 
Krok som anges i kartan i föreskrift INF 2023:35 ska vara tättbebyggt område. 

Dessa föreskrifter träder i kraft den 1 mars, då Marks kommuns lokala trafikföre-
skrifter (1463 2010:0272) om tättbebyggt område i Örby ska upphöra att gälla. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår följande:  

Marks kommun föreskriver med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 3 och 3 § första 
stycket trafikförordningen (1998:1276) följande. De delar av Hanatorp/Krok/Övre 
Krok som anges i kartan i föreskrift INF 2023:35 ska vara tättbebyggt område. 

Dessa föreskrifter träder i kraft den 1 mars, då Marks kommuns lokala trafikföre-
skrifter (1463 2010:0272) om tättbebyggt område i Örby ska upphöra att gälla. 

Förslaget antas. 

________ 
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§ 14/2024   Dnr: TSN 2019-376 511 

Lokala trafikföreskrifter vid genomförande av "Rätt fart i sta-
den" i Örby 

Arbetsutskottets beslut 
Marks kommun föreskriver med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 14 och 3 § första 
stycket trafikförordningen (1998:1276) följande. 

 På Ekvägen i Örby mellan Boakullevägen och Lindvägen får fordon inte föras 
med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Marks kommun föreskriver med stöd av 3 kap. 17 § andra stycket trafikförord-
ningen (1998:1276) följande. 

 Inom följande område i Örby som anges på kartan i föreskrift INF 2021:32 
får fordon inte föras med högre hastighet än 40 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Örby som anges på kartan i föreskrift INF 2021:29 får 
fordon inte föras med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Övre Krok som anges på kartan i föreskrift INF 2021:31 
får fordon inte föras med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Kinna, Vallås-Hede, som anges på kartan i föreskrift INF 
2024:3 får fordon inte föras med högre hastighet än 40 kilometer i timmen. 

Dessa författningar träder i kraft den 20 mars 2024 då Marks kommuns lokala tra-
fikföreskrifter (1463 2010:0092, 1463 2010:0099, 1463 2010:0150 och 1463 
2010:0181) om hastighetsbegränsning ska upphöra att gälla. 

Ärendet 
Hastighetsanalysen ”Rätt fart i staden” är genomförd. Alla kommunens tätorter är 
dokumenterade och redovisade. Teknik och serviceförvaltningen har efter samrå-
det sammanställt synpunkter på Hastighetsanalysen. Teknik- och servicenämn-
dens arbetsutskott tog beslut den 1 mars 2018, dnr 2014-52 512, § 20/2018 om 
ett genomförande av hastighetsanalysens föreslagna hastigheter under fem år.  

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 26 januari 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Marks kommun föreskriver med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 14 och 3 § första 
stycket trafikförordningen (1998:1276) följande. 

 På Ekvägen i Örby mellan Boakullevägen och Lindvägen får fordon inte föras 
med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 
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Marks kommun föreskriver med stöd av 3 kap. 17 § andra stycket trafikförord-
ningen (1998:1276) följande. 

 Inom följande område i Örby som anges på kartan i föreskrift INF 2021:32 
får fordon inte föras med högre hastighet än 40 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Örby som anges på kartan i föreskrift INF 2021:29 får 
fordon inte föras med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Övre Krok som anges på kartan i föreskrift INF 2021:31 
får fordon inte föras med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Kinna, Vallås-Hede, som anges på kartan i föreskrift INF 
2024:3 får fordon inte föras med högre hastighet än 40 kilometer i timmen. 

Dessa författningar träder i kraft den 20 mars 2024 då Marks kommuns lokala tra-
fikföreskrifter (1463 2010:0092, 1463 2010:0099, 1463 2010:0150 och 1463 
2010:0181) om hastighetsbegränsning ska upphöra att gälla. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att följande: 

Marks kommun föreskriver med stöd av 10 kap. 1 § andra stycket 14 och 3 § första 
stycket trafikförordningen (1998:1276) följande. 

 På Ekvägen i Örby mellan Boakullevägen och Lindvägen får fordon inte föras 
med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

Marks kommun föreskriver med stöd av 3 kap. 17 § andra stycket trafikförord-
ningen (1998:1276) följande. 

 Inom följande område i Örby som anges på kartan i föreskrift INF 2021:32 
får fordon inte föras med högre hastighet än 40 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Örby som anges på kartan i föreskrift INF 2021:29 får 
fordon inte föras med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Övre Krok som anges på kartan i föreskrift INF 2021:31 
får fordon inte föras med högre hastighet än 30 kilometer i timmen. 

 Inom ett område i Kinna, Vallås-Hede, som anges på kartan i föreskrift INF 
2024:3 får fordon inte föras med högre hastighet än 40 kilometer i timmen. 

Dessa författningar träder i kraft den 20 mars 2024 då Marks kommuns lokala tra-
fikföreskrifter (1463 2010:0092, 1463 2010:0099, 1463 2010:0150 och 1463 
2010:0181) om hastighetsbegränsning ska upphöra att gälla. 

Förslaget antas. 

________ 
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§ 15/2024    

Enkel fråga om nedstängning av plankorsningar  

Dagens sammanträde 
Pär-Erik Johansson (M) ställer en fråga om nedstängning av plankorsningar och 
byggnation av matarled i Horred. 

Teknik- och serviceförvaltningen svarar på frågan. 

________ 
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§ 16/2024   Dnr: TSN 2023-649 

Planeringsstrategi för mandatperioden 2022-2026 - remiss 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Teknik- och servicenämnden har granskat förslag till planeringsstrategi för mandat-
perioden 2022-2026 och har följande synpunkter:  

 Teknik- och servicenämnden ser positivt på att bidra till och vara en del av 
kommunens pågående arbete med att definiera och implementera barnper-
spektivet i planprocessen.   

 Teknik- och servicenämnden instämmer i att insatser behövs för att styra 
utvecklingen i rätt riktning vad gäller bostadsbebyggelse på landsbygden.  

 Att samhällsutvecklingen sker enligt strukturbilden är även viktigt för att be-
vara kommunens grönstruktur, för att kunna utveckla naturvårdsarbetet och 
för att kunna tillgodose en möjlighet till närproducerade råvaror i kommu-
nala kök.  

 Ny bebyggelse bör med fördel tillkomma där det finns goda möjligheter att 
ansluta till befintligt VA-ledningsnät. En fördjupad analys av de utpekade 
LIS-områdena behövs för att utreda om utbyggnad av kommunalt VA är 
lämpligt.       

 Kommunal service bör införas som ett fokusområde för att tydliggöra kom-
munens arbete med att säkerställa tillskapande av kommunal service i ett 
tidigt skede. 

 Teknik- och servicenämnden ser positivt på att delta i de kommunövergri-
pande arbetsprocesser och framtaganden av styrdokument som nämns i pla-
neringsstrategin och som berör nämndens ansvarsområde, särskilt då flera 
av dem har bäring mot ett aktivt hållbarhetsarbete inom kommun. Bland be-
rörda områden kan nämnas grönstruktur, blågröna stråk och masshantering.   

 I den kommande cykelstrategin ser teknik- och servicenämnden ett behov 
av att kommunens roll vad gäller att ta sig mellan kommunens olika orter 
definieras.  

 Buller från kommunens gator är en aktuell fråga och därför ser teknik- och 
servicenämnden fortsatt ett behov av riktlinjer kring detta.   
 

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har 29 november 2023, § 286, beslutat skicka 
förslag till planeringsstrategi för Marks kommun för mandatperioden 2022-2026 på 
remiss till kommunens nämnder, bolag, kommunala råd och ungdomar.    

Planeringsstrategin innehåller en bedömning av den nuvarande översiktsplanens 
aktualitet, kommunens ställningstagande till förändrade planeringsförutsättningar 
och en redogörelse för kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen.  
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Tanken är att dokumentet under våren ska revideras utifrån eventuella synpunkter 
som inkommit efter remissrundan för att sedan tas upp för politiskt antagande i 
juni 2024.  

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 14 december 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Teknik- och servicenämnden har granskat förslag till planeringsstrategi för mandat-
perioden 2022-2026 och har följande synpunkter:  

 Teknik- och servicenämnden ser positivt på att bidra till och vara en del av 
kommunens pågående arbete med att definiera och implementera barnper-
spektivet i planprocessen.   

 Teknik- och servicenämnden instämmer i att insatser behövs för att styra 
utvecklingen i rätt riktning vad gäller bostadsbebyggelse på landsbygden.  

 Att samhällsutvecklingen sker enligt strukturbilden är även viktigt för att be-
vara kommunens grönstruktur, för att kunna utveckla naturvårdsarbetet och 
för att kunna tillgodose en möjlighet till närproducerade råvaror i kommu-
nala kök.  

 Ny bebyggelse bör med fördel tillkomma där det finns goda möjligheter att 
ansluta till befintligt VA-ledningsnät. En fördjupad analys av de utpekade 
LIS-områdena behövs för att utreda om utbyggnad av kommunalt VA är 
lämpligt.       

 Kommunal service bör införas som ett fokusområde för att tydliggöra kom-
munens arbete med att säkerställa tillskapande av kommunal service i ett 
tidigt skede. 

 Teknik- och servicenämnden ser positivt på att delta i de kommunövergri-
pande arbetsprocesser och framtaganden av styrdokument som nämns i pla-
neringsstrategin och som berör nämndens ansvarsområde, särskilt då flera 
av dem har bäring mot ett aktivt hållbarhetsarbete inom kommun. Bland be-
rörda områden kan nämnas grönstruktur, blågröna stråk och masshantering.   

 I den kommande cykelstrategin ser teknik- och servicenämnden ett behov 
av att kommunens roll vad gäller att ta sig mellan kommunens olika orter 
definieras.  

 Buller från kommunens gator är en aktuell fråga och därför ser teknik- och 
servicenämnden fortsatt ett behov av riktlinjer kring detta.   

 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden förslår följande: 
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Teknik- och servicenämnden har granskat förslag till planeringsstrategi för mandat-
perioden 2022-2026 och har följande synpunkter:  

 Teknik- och servicenämnden ser positivt på att bidra till och vara en del av 
kommunens pågående arbete med att definiera och implementera barnper-
spektivet i planprocessen.   

 Teknik- och servicenämnden instämmer i att insatser behövs för att styra 
utvecklingen i rätt riktning vad gäller bostadsbebyggelse på landsbygden.  

 Att samhällsutvecklingen sker enligt strukturbilden är även viktigt för att be-
vara kommunens grönstruktur, för att kunna utveckla naturvårdsarbetet och 
för att kunna tillgodose en möjlighet till närproducerade råvaror i kommu-
nala kök.  

 Ny bebyggelse bör med fördel tillkomma där det finns goda möjligheter att 
ansluta till befintligt VA-ledningsnät. En fördjupad analys av de utpekade 
LIS-områdena behövs för att utreda om utbyggnad av kommunalt VA är 
lämpligt.       

 Kommunal service bör införas som ett fokusområde för att tydliggöra kom-
munens arbete med att säkerställa tillskapande av kommunal service i ett 
tidigt skede. 

 Teknik- och servicenämnden ser positivt på att delta i de kommunövergri-
pande arbetsprocesser och framtaganden av styrdokument som nämns i pla-
neringsstrategin och som berör nämndens ansvarsområde, särskilt då flera 
av dem har bäring mot ett aktivt hållbarhetsarbete inom kommun. Bland be-
rörda områden kan nämnas grönstruktur, blågröna stråk och masshantering.   

 I den kommande cykelstrategin ser teknik- och servicenämnden ett behov 
av att kommunens roll vad gäller att ta sig mellan kommunens olika orter 
definieras.  

 Buller från kommunens gator är en aktuell fråga och därför ser teknik- och 
servicenämnden fortsatt ett behov av riktlinjer kring detta.   

Förslaget antas. 

Beslut skickas slutligt till 
Kommunstyrelsen 

________ 
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§ 17/2024   Dnr: TSN 2024-60 

VA-taxa 2025 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Ärendet överlämnas till teknik- och servicenämnden utan förslag till beslut. 

 

Ärendet 
Med anledning av ökade driftkostnader och ett fortsatt behov av stora investeringar 
som innebär ökade kapitalkostnader, behöver VA-taxan fortsätta att höjas årligen. 
Förslaget för VA-taxan 2025 innebär en taxehöjning med ca 9 % och ett skattebi-
drag på 5,3 mnkr.  

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 29 januari 2024 samt upprättat 
förslag till VA-taxa 2025. 

Förvaltningens förslag till beslut. 

VA-taxa 2025 godkänns. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet som diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Kent Persson (S) föreslår att ärendet överlämnas till nämnden utan förslag till be-
slut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om Perssons (C) förslag om att överlämna ärendet till 
nämnden utan förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 
Kommunfullmäktige. 

________ 
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§ 18/2024   Dnr: TSN 2024-59 

Renhållningstaxa 2025 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Renhållningstaxa för 2025 godkänns. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

 

Ärendet 
Med anledning av indexökningar i entreprenaderna samt andra sannolika kostnads-
ökningar föreslås en höjning av renhållningstaxan med 6 %. För det vanligaste 
abonnemanget för mat- och restavfall innebär det en höjning med 171 kronor till 3 
020 kr.  

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 30 januari 2024 samt upprättat 
förslag till renhållningstaxa 2025. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Renhållningstaxa för 2025 godkänns. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att Renhållningstaxa för 2025 godkänns. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas slutligt till 
Kommunfullmäktige 

________ 
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§ 19/2024   Dnr: TSN 2023-472 

Godkännande av upphandling insamling av mat- och restavfall, 
returpapper och förpackningar 

Arbetsutskottets beslut 
Upphandlingen av Insamling av mat- och restavfall, returpapper och förpackningar 
godkänns. 

 

Ärendet 
Kommunens avtal gällande insamling av mat- och restavfall löper ut under april 
2026. På grund av långa ledtider för införskaffning av sopbilar behöver kommunen 
göra upphandlingen lång tid innan avtalet löper ut. Kommunen gör upphandlingen i 
samverkan med sjuhäradskommunerna Bollebygd, Herrljunga, Svenljunga, Tra-
nemo, Ulricehamn och Vårgårda. Avtalet kommer påbörjas med olika avtalstider 
där Marks kommun ligger som nummer tre med startdatum 2026-04-15, avtalsti-
den kommer vara på totalt 8 år. Kommunens uppskattade avtalsvärde inklusive 
takvärde är ca 218 000 000 SEK. 

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 6 februari 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Upphandlingen av insamling av mat- och restavfall, returpapper och förpackningar 
godkänns. 

Avtalsansvarig nämnd: Teknik- och servicenämnden 
Avtalsägare: Verksamhetschef Teknik 
Avtalsförvaltare: Enhetschef Avfall / Avfallsingenjör 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. Frågor ställs och får svar. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att upphandlingen av insamling av mat- och restavfall, retur-
papper och förpackningar godkänns. 

Förslaget antas. 

________ 
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§ 20/2024   Dnr: TSN 2024-87 

Godkännande av upphandling traktor 

Arbetsutskottets beslut 
Upphandlingen av traktor godkänns. 

 

Ärendet 
Kommunen i form av enhet Gata/park behöver upphandla en ny traktor. Traktorn 
ska levereras med olika typer av tillbehör för att kunna utföra tjänster så som gräs-
klippning av vägdiken och snöröjning. Avtalet innefattar även att kommunen ska 
kunna avropa tjänster från leverantören så som service eller reparationer, samt ha 
möjligheten att avropa ytterligare tillbehör ifall ett sådant behov skulle uppstå. Av-
talet beräknas starta 2024-05-01 och pågå under 4 år. Avtalsvärdet är ca  
4 miljoner inklusive möjligheten att avropa service samt ytterligare tillbehör. 

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 6 februari 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Upphandlingen av traktor godkänns. 

Avtalsansvarig nämnd: Teknik- och servicenämnden 
Avtalsansvarig: Verksamhetschef Teknik 
Avtalsförvaltare: Enhetschef Gata/park 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Frågor ställs och får svar. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Pär-Erik Johansson (M) yrkar bifall. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om Johanssons (M) förslag om att upphandlingen av 
traktor godkänns kan antas och finner att så sker. 

________ 
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§ 21/2024   Dnr: TSN 2020-225 537 

Projekt nr 12264 -Nytt resecentrum i Kinna - Slutredovisning 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Teknik- och servicenämnden godkänner Slutredovisning för projekt 15564 – nytt 
resecentrum Kinna i sin helhet. 

 

Ärendet 
Projektets slutsumma uppgår till 29 mnkr att jämföra med kommunfullmäktiges 
budget om 25 mnkr och prognos om 30 mnkr. Avvikelsen mot budget uppgår till 4 
mnkr, dvs 16 %. 

Projektet har utförts med statlig medfinansiering från Trafikverket och Marks kom-
mun har erhållit 9,8 mnkr. 

Sammantaget bedöms projektet som lyckat både avseende kvalitet och ekonomi. 

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 23 januari 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Teknik- och servicenämnden godkänner Slutredovisning för projekt 15564 – nytt 
resecentrum Kinna i sin helhet. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att teknik- och servicenämnden godkänner Slutredovisning för 
projekt 15564 – nytt resecentrum Kinna i sin helhet. 

Förslaget antas. 

________ 
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§ 22/2024   Dnr: TSN 2020-280 822 

Projekt nr 12256 - Om- och tillbyggnad Kaskad - Slutredovising 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Teknik- och servicenämnden godkänner Slutredovisning för projekt 12256 – om- 
och tillbyggnad av Kaskad i sin helhet. 

 

Ärendet 
Projektets slutsumma uppgår till 152,6 mnkr att jämföra med kommunfullmäktiges 
budget om 143 mnkr och senaste prognos om 154,5 mnkr. Avvikelsen mot budget 
uppgår till 9,6 mnkr, dvs 6,7 %. Huvudsakligen har materialval gjorts utifrån Sunda 
Hus klass A och B och byggprojektet har följt riktlinjerna för P-märkning, för att sä-
kerställa en giftfri och sund innemiljö. 

Sammantaget bedöms projektet som lyckat både avseende kvalitet och ekonomi. 
Internhyresgästen kultur- och fritidsförvaltningen är nöjda med resultatet. 

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 23 januari 2024. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Teknik- och servicenämnden godkänner Slutredovisning för projekt 12256 – om- 
och tillbyggnad av Kaskad i sin helhet. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltingen redogör för ärendet. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Pär-Erik Johansson (M) yrkar bifall. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om Johanssons (M) förslag om godkänna slutredovisning 
för projekt 12256 – om- och tillbyggnad av Kaskad i sin helhet kan antas och finner 
att så sker. 

________ 
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§ 23/2024   Dnr: TSN 2024-12 

Årsrapport 2023, VA-verksamheten 

Beslutsrubrik 
Teknik- och servicenämnden godkänner årsrapport 2023 för VA. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 
I årsrapporten för VA-verksamheten sammanfattas de mest väsentliga händelserna 
under 2023. Rapporten innehåller även en särredovisning för VA-verksamheten, 
dvs. resultat- och balansräkning samt noter. Det är ett krav enligt Vattentjänstla-
gen att huvudmannen årligen upprättar en sådan rapportering. 

Det ekonomiska resultatet för VA-verksamheten var ett underskott med 10,9 mnkr. 
Årsrapporten redogör kortfattat om det ekonomiska läget. Men även om vissa nyck-
eltal och vad verksamheten har arbetat med under året. 

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 5 januari 2024 samt upprättad 
årsrapport 2023 för VA-verksamheten. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Teknik- och servicenämnden godkänner årsrapport 2023 för VA. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att teknik- och servicenämnden godkänner årsrapport 2023 
för VA. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas slutligt till 
Kommunstyrelsen 

________ 
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§ 24/2024   Dnr: TSN 2024-13 

Årsrapport 2023, avfallsverksamheten 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Teknik- och servicenämnden godkänner årsrapport 2023 för avfallsverksamheten. 

 

Ärendet 
Teknik- och serviceförvaltningen har sammanfattat avfallsåret 2023 i en årsrapport. 
I rapporten redogörs för väsentliga händelser under året, bl.a. arbetet med att in-
föra fastighetsnära insamling av förpackningar.  

Verksamheten visade ett plusresultat med 0,9 mnkr. Det ackumulerade underskot-
tet minskade därmed till 0,7 mnkr. Förutsättningarna för att återställa det under 
2024 eller senast 2025 är goda.  

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 5 januari 2024 samt upprättad 
årsrapport 2023 för avfallsverksamheten. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Teknik- och servicenämnden godkänner årsrapport 2023 för avfallsverksamheten. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. 

Beslutsgång 
Ordföranden föreslår att teknik- och servicenämnden godkänner årsrapport 2023 
för avfallsverksamheten. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas slutligt till 
Kommunstyrelsen 

________ 
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§ 25/2024   Dnr: TSN 2024-69 

Årsrapport 2023 med budgetunderlag 2025-2028 

Arbetsutskottets beslut 
Teknik- och serviceförvaltningen får i uppdrag att, till nämndens sammanträde, re-
videra framställan till kommunstyrelsen avseende täckning av kapitalkostnaderna 
för medfinansiering av infrastrukturprojekt enligt dagens diskussioner. 

Teknik- och serviceförvaltningen får i uppdrag att till nämndens sammanträde för-
tydliga underlaget avseende Kris- och beredskap, Hållbarhetsprogrammet inklusive 
klimatlöften och Attraktiva och trygga Mark enligt dagens diskussioner. 

Arbetsutskottets förslag till teknik- och servicenämnden 
Årsrapport 2023 för teknik- och servicenämnden godkänns. 

Årsrapport VA 2023 godkänns. 

Årsrapport Avfall 2023 godkänns. 

Slutredovisning av Projekt nr 12264 – Nytt resecentrum i Kinna godkänns. 

Slutredovisning av Projekt nr 12256 – Om- och tillbyggnad Kaskad godkänns. 

Budgetunderlaget för 2025-2028 godkänns. 

Framställan till kommunstyrelsen 

Överföring av investeringsbudgetar 

Teknik- och servicenämnden begär att få ombudgetera totalt 95 764 tkr för tolv 
projekt inom VA-verksamheten, enligt tabell nedan. 

Projekt-
nummer 

Benämning Belopp, tkr. 

13545 Utbyggnad VA-ledningar Dyrenäs 10 950 
13546 Utbyggnad VA-ledningar Flohult-Sätila 2 925 
13550 Utbyggnad VA-ledningar Almered 3 223 
13554 Utbyggnad VA-ledningar Kovra-Ekhaga 8 997 
13535 Ledningsrenovering Öxabäck 9 040 
13548 Förnyelse VA-ledning Gästgivareg./Marbog. 

Skene 
668 

13567 Sanering Kvarnv./Skördeg. Skene 9 490 
13568 Nya VA-ledningar Ramslätt/Fåglaslätt 5 000 
13595 Nybyggnation Björketorps avloppsverk 14 644 
13598 Ny- och ombyggnad Skene vattenverk 4 948 
13513 VA-investeringar, exploatering Skene skog 12 000 
13730 Överföringsledn. Sätila-Flohult-Dyrenäs 13 881 
Summa ombudgeteringar VA-verksamhet 95 764 
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Teknik- och servicenämnden begär att få ombudgetera och omdisponera investe-
ringsbudgeten avseende internfinansierade verksamheter i enlighet med bilagan 
Budgetunderlag investeringar Lokaler. Ombudgeteringar för större projekt med be-
slutad byggstart och projektering innebär att budgeterade investeringsutgifter flytt-
tas framåt i tiden. Projekttotalen för dessa investeringsprojekt påverkas inte. Inve-
steringsramen för lokaler föreslås också öka på längre sikt med tillkommande inve-
steringsbudget för efterarbeten och injusteringar för större avslutade projekt samt 
investeringar i samhällsfastigheter/fastigheter från markreserven. 
Teknik- och servicenämnden begär av kommunstyrelsen att återuppta förstudien av 
investeringsprojektet Kinnahallen. 
  
Teknik- och servicenämnden begär av kommunstyrelsen ett förtydligande om in-
riktningen för investeringsprojekt Korttidsboende barn samt att återuppta förstu-
dien. 
 
Femårsplan för VA 
En femårsplan för VA-verksamheten godkändes av teknik- och servicenämnden den 
25 januari 2024 §10, Dnr: TSN 2023-674, där verksamheten vid utgången av 2028 
har återställt det negativa ackumulerade underskottet. Detta uppnås genom ett 
skattebidrag på 5 mnkr år 2024 samt en årlig taxeökning på preliminärt 9 % och 
ett årligt skattebidrag på 5,3 mnkr för åren 2025-2028.  

Teknik- och servicenämnden hemställer härmed om ett årligt skattebidrag på 5,3 
mnkr för åren 2025-2028. 

Fastigheter i markreserven 
Från den 1 januari 2024 har ansvaret för ett antal fastigheter i markreserven över-
förts från kommunstyrelsen till teknik- och servicenämnden. Då ingen budgetram 
följde med noterar teknik- och servicenämnden att kostnader som uppstår redan 
under 2024 saknar finansiering.  

Fortsatt finansiering av lakvattenhanteringen vid Skene skog 
Även under 2024 kommer det att uppstå kostnader till följd av lakvatten-hante-
ringen vid Skene skog. De största kostnaderna gäller reningen av lakvattnet men 
fortsatta utredningar kommer ske kring hur man på effektivast sätt långsiktigt kan 
lösa lakvattenhanteringen. Teknik- och servicenämnden återkommer under 2024 
med närmare prognoser av kostnaderna.  

Anpassningar inom kost- och städverksamheten 2024–2025 
Kost och städ planerar stora besparingar 2024 för att få en budget i balans men ser 
svårigheter att bedriva sin verksamhet utan extra tillskott av skattemedel år 2025. 
Teknik- och servicenämnden begär därmed att få återkomma med behov av even-
tuellt skattetillskott. 
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Kapitalkostnader 
Lokalförsörjningens kapitalkostnader ökar då internräntan väntas höjas från 1,25 % 
till 2,0 %. Kapitalkostnader till följd av underhållsinvesteringar ökar också mer än 
vad lokalförsörjningen tillåtits höja internhyran. Detta bidrar till ett underskott som 
urholkar förutsättningarna att tillhandahålla ändamålsenliga, säkra och kostnadsef-
fektiva lokaler och anläggningar. I det fall nuvarande principer för internhyressätt-
ning inte omarbetas, enligt teknik- och servicenämndens tidigare hemställan, Dnr: 
TSN 2023-674, § 10/2024, begärs kompensation för kapitalkostnaderna. Teknik- 
och servicenämnden begär att få återkomma efter att närmare beräkningar gjorts.  

Externa hyror 
Externa hyror ökar mer än den hyresnivåhöjning som nämnden tillåts göra gente-
mot interna kunder vilket skapar ett underskott i nämndens budget. I det fall nuva-
rande principer för internhyressättning inte omarbetas, enligt teknik- och service-
nämndens tidigare hemställan, Dnr: TSN 2023-674, § 10/2024, begär teknik- och 
servicenämnden att få höja internhyrorna motsvarande den differens som uppstått 
mot externa hyror.  

Ny IT-modell från 2025 
Kommunstyrelsen beslutade den 20 december 2023 att införa en ny modell för 
finansiering av digitaliserings- och IT-tjänster. Från 2025 debiteras förvaltningarna 
utefter beställning. Det finns fördelar med modellen men teknik- och servicenämn-
den ser med oro på att kostnaderna kommer att öka, utan att nämnderna kompen-
seras för det. För nämnden beräknas kostnaderna öka med 2,5 mnkr vilket inte har 
hanterats i tidigare budgetbeslut. 

Ärendet 
Teknik- och servicenämndens årsrapport utgör ett viktigt underlag till Marks kom-
muns årsredovisning. Nämnden ska följa upp och analysera verksamhetens resultat 
utifrån risk och väsentlighet. Det innebär att det i första hand är särskilt viktiga re-
sultat, utvecklingsområden och händelser som ska rapporteras. Årsrapporten ska 
vara kort och koncis och innehålla mätresultat men framför allt analys, slutsatser 
och kommentarer som förklarar resultatet och vad det betyder för i första hand in-
divid och samhälle.  

Teknik- och servicenämnden har upprättat årsrapport för verksamhetsåret 2023 i 
enlighet med kommunstyrelsens anvisningar. De taxefinansierade verksamheterna 
vatten- och avloppsförsörjning och avfallshantering kompletteras sedan 2007 med 
en egen årsrapport. 

Ärendets behandling 
Teknik- och serviceförvaltningens skrivelse, daterad 31 januari 2024 samt upprät-
tad årsrapport 2023 för teknik- och serviceförvaltningen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
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Årsrapport 2023 för teknik- och servicenämnden godkänns. 

Årsrapport VA 2023 godkänns. 

Årsrapport Avfall 2023 godkänns. 

Slutredovisning av Projekt nr 12264 – Nytt resecentrum i Kinna godkänns. 

Slutredovisning av Projekt nr 12256 – Om- och tillbyggnad Kaskad godkänns. 

Budgetunderlaget för 2025-2028 godkänns. 

Framställan till kommunstyrelsen 

Överföring av investeringsbudgetar 

Teknik- och servicenämnden begär att få ombudgetera totalt 95 764 tkr för tolv 
projekt inom VA-verksamheten, enligt tabell nedan. 

Projekt-
nummer 

Benämning Belopp, tkr. 

13545 Utbyggnad VA-ledningar Dyrenäs 10 950 
13546 Utbyggnad VA-ledningar Flohult-Sätila 2 925 
13550 Utbyggnad VA-ledningar Almered 3 223 
13554 Utbyggnad VA-ledningar Kovra-Ekhaga 8 997 
13535 Ledningsrenovering Öxabäck 9 040 
13548 Förnyelse VA-ledning Gästgivareg./Marbog. 

Skene 
668 

13567 Sanering Kvarnv./Skördeg. Skene 9 490 
13568 Nya VA-ledningar Ramslätt/Fåglaslätt 5 000 
13595 Nybyggnation Björketorps avloppsverk 14 644 
13598 Ny- och ombyggnad Skene vattenverk 4 948 
13513 VA-investeringar, exploatering Skene skog 12 000 
13730 Överföringsledn. Sätila-Flohult-Dyrenäs 13 881 
Summa ombudgeteringar VA-verksamhet 95 764 

 
Teknik- och servicenämnden begär att få ombudgetera och omdisponera investe-
ringsbudgeten avseende internfinansierade verksamheter i enlighet med bilagan 
Budgetunderlag investeringar Lokaler. Ombudgeteringar för större projekt med be-
slutad byggstart och projektering innebär att budgeterade investeringsutgifter flytt-
tas framåt i tiden. Projekttotalen för dessa investeringsprojekt påverkas inte. Inve-
steringsramen för lokaler föreslås också öka på längre sikt med tillkommande inve-
steringsbudget för efterarbeten och injusteringar för större avslutade projekt samt 
investeringar i samhällsfastigheter/fastigheter från markreserven. 
Teknik- och servicenämnden begär av kommunstyrelsen att återuppta förstudien av 
investeringsprojektet Kinnahallen. 
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Teknik- och servicenämnden begär av kommunstyrelsen ett förtydligande om in-
riktningen för investeringsprojekt Korttidsboende barn samt att återuppta förstu-
dien. 
 
Femårsplan för VA 
En femårsplan för VA-verksamheten godkändes av teknik- och servicenämnden den 
25 januari 2024 §10, Dnr: TSN 2023-674, där verksamheten vid utgången av 2028 
har återställt det negativa ackumulerade underskottet. Detta uppnås genom ett 
skattebidrag på 5 mnkr år 2024 samt en årlig taxeökning på preliminärt 9 % och 
ett årligt skattebidrag på 5,3 mnkr för åren 2025-2028.  

Teknik- och servicenämnden hemställer härmed om ett årligt skattebidrag på 5,3 
mnkr för åren 2025-2028. 

Fastigheter i markreserven 
Från den 1 januari 2024 har ansvaret för ett antal fastigheter i markreserven över-
förts från kommunstyrelsen till teknik- och servicenämnden. Då ingen budgetram 
följde med noterar teknik- och servicenämnden att akuta kostnader som uppstår 
redan under 2024 saknar finansiering.  

Fortsatt finansiering av lakvattenhanteringen vid Skene skog 
Även under 2024 kommer det att uppstå kostnader till följd av lakvatten-hante-
ringen vid Skene skog. De största kostnaderna gäller reningen av lakvattnet men 
fortsatta utredningar kommer ske kring hur man på effektivast sätt långsiktigt kan 
lösa lakvattenhanteringen. Teknik- och servicenämnden återkommer under 2024 
med närmare prognoser av kostnaderna.  

Täckning av kapitalkostnaderna för medfinansiering av infrastrukturprojekt 
Under 2023 belastades teknik- och servicenämnden med 3,7 mnkr i kapitalkostna-
der till följd av medfinansiering av dels förbifart Skene, dels gång- och cykelväg To-
restorp. Beslut om medfinansiering fattades sent på året och nämnden fick därmed 
ingen budgetkompensation för detta. Teknik- och servicenämnden begär kompen-
sation för dessa kostnader 2024.  

Anpassningar inom kost- och städverksamheten 2024–2025 
Kost och städ planerar stora besparingar 2024 för att få en budget i balans men ser 
svårigheter att bedriva sin verksamhet utan extra tillskott av skattemedel år 2025. 
Teknik- och servicenämnden begär därmed att få återkomma med behov av even-
tuellt skattetillskott. 

Kapitalkostnader 
Lokalförsörjningens kapitalkostnader ökar då internräntan väntas höjas från 1,25 % 
till 2,0 %. Kapitalkostnader till följd av underhållsinvesteringar ökar också mer än 
vad lokalförsörjningen tillåtits höja internhyran. Detta bidrar till ett underskott som 
urholkar förutsättningarna att tillhandahålla ändamålsenliga, säkra och kostnadsef-
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fektiva lokaler och anläggningar. I det fall nuvarande principer för internhyressätt-
ning inte omarbetas, enligt teknik- och servicenämndens tidigare hemställan, Dnr: 
TSN 2023-674, § 10/2024, begärs kompensation för kapitalkostnaderna. Teknik- 
och servicenämnden begär att få återkomma efter att närmare beräkningar gjorts.  

Externa hyror 
Externa hyror ökar mer än den hyresnivåhöjning som nämnden tillåts göra gente-
mot interna kunder vilket skapar ett underskott i nämndens budget. I det fall nuva-
rande principer för internhyressättning inte omarbetas, enligt teknik- och service-
nämndens tidigare hemställan, Dnr: TSN 2023-674, § 10/2024, begär teknik- och 
servicenämnden att få höja internhyrorna motsvarande den differens som uppstått 
mot externa hyror.  

Kris och beredskap 

Teknik- och servicenämnden begär utökade medel för säkerställande av kris och 
beredskap motsvarande 1, 0 mnkr 2025.  

Hållbarhetsprogrammet inklusive klimatlöften 
Teknik- och servicenämnden hemställer härmed om 6,5 mnkr + Clean Vehicles 
Directive (CVD) + Energieffektivisering till hållbarhetsåtgärder år 2025. 2026 och 
framåt behövs ca 5,5 mnkr + CVD + Energieffektivisering exkl. skötsel av naturre-
servat och naturminnen 0,5 mnkr (separat ärende skickat till kommunstyrelsen 
(Dnr: TSN 2024-5, §3) 

Attraktiva och trygga Mark 

Teknik- och servicenämnden hemställer härmed om 4,0 mnkr 2025 och 5,1 mnkr 
från 2026 och framåt för ökad skötsel av bla. grönytor, tillgänglighetsarbete, gatu-
belysning och bättre skötsel av lekplatser.  

Ny IT-modell från 2025 
Kommunstyrelsen beslutade den 20 december 2023 att införa en ny modell för 
finansiering av digitaliserings- och IT-tjänster. Från 2025 debiteras förvaltningarna 
utefter beställning. Det finns fördelar med modellen men teknik- och servicenämn-
den ser med oro på att kostnaderna kommer att öka, utan att nämnderna kompen-
seras för det. För nämnden beräknas kostnaderna öka med 2,5 mnkr vilket inte har 
hanterats i tidigare budgetbeslut. 

Dagens sammanträde 
Teknik- och serviceförvaltningen redogör för ärendet. Förvaltningen har tagit fram 
beräknade kostnader för att belysa förvaltningens behov av åtgärder inom Kris och 
beredskap, Hållbarhetsprogrammet inklusive klimatlöften samt Attraktiva Mark där 
stora delar av åtgärderna är för att uppfylla lagkrav och nationella mål.  

Behoven gås igenom på dagens sammanträde och diskuteras. 
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Vidare diskuteras fastigheter i markreserven samt kapitalkostnader för medfinan-
siering av infrastrukturprojekt. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Bo Petersson (S) föreslår att teknik- och serviceförvaltningen får i uppdrag att, till 
nämndens sammanträde, revidera framställan till kommunstyrelsen avseende täck-
ning av kapitalkostnaderna för medfinansiering av infrastrukturprojekt enligt da-
gens diskussioner. 

Vidare föreslår Petersson (S) att och serviceförvaltningen får i uppdrag att till 
nämndens sammanträde förtydliga underlaget avseende Kris- och beredskap, Håll-
barhetsprogrammet inklusive klimatlöften och Attraktiva och trygga Mark enligt da-
gens diskussioner. 

Slutligen föreslår Petersson (S) som ändring under ”Fastigheter i markreserven” att 
ordet akuta tas bort. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer först frågan om Peterssons (S) förslag om att teknik- och ser-
viceförvaltningen får i uppdrag att, till nämndens sammanträde, revidera framstäl-
lan till kommunstyrelsen avseende täckning av kapitalkostnaderna för medfinansie-
ring av infrastrukturprojekt enligt dagens diskussioner kan antas och finner att så 
sker. 

Därefter ställer ordföranden frågan om Peterssons (S) förslag om att teknik- och 
serviceförvaltningen får i uppdrag att till nämndens sammanträde förtydliga un-
derlaget avseende Kris- och beredskap, Hållbarhetsprogrammet inklusive klimatlöf-
ten och Attraktiva och trygga Mark enligt dagens diskussioner kan antas och finner 
att så sker. 

Ordföranden ställer frågan om Peterssons (S) ändringsförslag under ”Fastigheter i 
markreserven”, som innebär att ordet akuta tas bort, kan antas och finner att så 
sker. 

Slutligen ställer ordföranden frågan om årsrapporten i övrigt kan antas och finner 
att så sker. 

Beslut skickas slutligt till 
Kommunstyrelsen 

________ 

 

 


